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Abstract 

This study was done to evaluate the National safety form in MRI centers as 

well as to compare the national safety form with the international one. 
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The study was done at Khartoum Advancing Diagnostic Center  (KADC), 

Elrabat  University  Hospital  and  National  Cancer  Institute  (NCI)  in  Wed 

Medani, in the period from January 2011 to June 2011.

The sample of the study was 50 patients from both gender and with different 

ages  and  examinations.  All  patients  were  asked  to  fill  and  answer  the 

international ideal safety form before their examination, this to ensure the 

application  of  the  safety  procedures.  The  national  MRI  forms  were 

compared  with  the  national  one;  so  as  to  be  able  to  evaluate  what  was 

applied in MRI departments in Sudan.

The  data  was  analyzed  by  using  statistical  package  for  Social  Studies 

(SPSS), 32% had prior surgery, 6%had eye involving metallic object,20% 

were injured by foreign body,20% were suspected to be pregnant 14% had 

infusion pump,4% had implanted drug infusion devise,2% had prosthesis, 

8% had prosthesis limb ,14 %had external and internal metallic objects as 

well as 36% of the sample with hearing aid and were examined by MRI.

6% had cardiac pacemaker,6% had cochlear implant and implanted hearing 

aid 2% had metallic fragments and foreign body and were not examined by 

MRI.

The  study  concluded  that  this  application  was  not  filling  full  by  the 

international safety procedures guide lines.

الخلصةة

بسالرنين التصسسوير مةراكسسز فسسي  السسلمةة اسسستمارة لتقييسسم الدراسسسة هذه أجريت  

العالمية السلمةة باستمارة مةقارنتها وكذلك السودان في المغناطيسي . 
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مةستشسسفى ، المطسسور التشخيصسسي الخرطسسوم مةركز في الدراسة هذه تمت وقد  

2011  ينسساير20 مةن الفترة في ،   للسرطان القومةي المعهد و الجامةعى الرباط  

2011  يونيو20 إلى  .

ًا50( العينسسة وشملت  مةختلسسف و العممسسار ومةختلسسف الجنسسسين كل مةسسن ) مةريضسس  

المةسسان إسسستمارة عملى والجابة مةلء المرضى جميع مةن طلب . وقد الفحوصات  

السسسلمةة. إجسسراءات تطسسبيق لضسسمان وهسسذا ، الفحسسص اجسسراء قبسسل الدوليسسة  

مةسسع مةقارنتها تمت المغناطيسي بالرنين التصوير مةراكز في المحلية الستمارات  

بسسالرنين التصوير وحدات في تطبيقه تم مةا تقييم يتم حتى ،  الدولية الستمارات  

السودان في المغناطيسي .

الجتماعميسسة للدراسسسات الحصسسائية الحزمةسسة باسسستخدام البيانسسات مةعالجسسة تسسم  

اعمينهم % تحتوى6 سابقة، جراحية عممليات   لديهم32%  ان النتائج واووضحت  

حمسسل، وجسسود % يحتمسسل20 غريبسسة، باجسسسام جسسروح % لديهم20 ، شظايا عملى  

اجسام % لديهم14 ، صناعمية اطراف % لديهم2 سوائل، مةضخات % لديهم14  

اذن سسسماعمات % لسسديهم36 وكسسذلك خارجيسسة او داخليسسة كسسانت ان سواء مةعدنية  

المغنطيسى بالرنين التصوير فحص اجراء تم ذلك مةن وبالرغم .

6% شسسبكية زراعمسسة لهسسم اجريت % لديهم6 القلب، ضربات لتنظيم جهاز لديهم   

اجسسراء يتسسم ولسسم مةعدنيسسة بقايا عملى تحتوى غريبة اجسام % لديهم2 سمع، واداة  

لهم الفحص .

اجسسراءات بسسه اوصسست مةا تطابق لم المحلية السلمةة اجراءات ان النتائج اظهرت  

العالمية السلمةة .
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MRI           Magnetic Resonance Imaging

SAR          Specific Absorption Rate

 SNR          Signal to Noise Ratio

   T           Tesla

RF           Radio  Frequency

KADC           Khartoum Advancing   Diagnostic Center

NCI           National Cancer Institute 

  U.S                       United States 
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